
1 

 

Protokół Nr 3/2014 
 

z posiedzenia  Komisji  Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w dniu 29 grudnia 2014 r. godz. 13.00 – 13.30 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji – Mariusz Łata 

 

1. Lista obecności – w załączeniu. 

2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 

Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 

 Porządek posiedzenia: 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji – Pan Mariusz Łata 

otworzył posiedzenie, stwierdzając quorum na 

podstawie listy obecności. 

  

II. 

 

 

 

 

 

 

Opiniowanie projektów uchwał  

na sesję RM w dniu 30 grudnia 2014  r.  

w sprawie:  

 

- Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2015 rok (pkt III  

poz. 2) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 

Społecznych – Pan J. B. Malinowski wyjaśnił, 

że corocznie uchwalany Gminny Program 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych określa ramowy plan 

finansowania działań z zakresu profilaktyki 

alkoholowej. Na rok 2015 zaplanowana jest 

kwota 1.265 tys. zł, jednak w marcu budżet 

programu zostanie rozszerzony o środki 

niewykorzystane w roku 2014. Zajdzie więc 

konieczność zmiany przedmiotowej uchwały,  

w zakresie budżetu programu. Naczelnik  

J. B. Malinowski nadmienił, że środki  

w obecnej kwocie są niewystarczające  

na realizację wszystkich zadań określonych  

w programie. Naczelnik WESS – 

Pan J. B. Malinowski wyjaśnił również,  

że środki z programu, w ramach pięciu działań, 

zostaną przeznaczone m.in. na: funkcjonowanie 

poradni terapeutycznych przy ul. Sienkiewicza  

i ul. Denkowskiej, działalność Centrum 

Integracji Społecznej, funkcjonowanie świetlic 

środowiskowych w placówkach oświatowych  

i osiedlach oraz punktów w gimnazjach, audycje 

w telewizji lokalnej, wynagrodzenia członków 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz koszty wydawania opinii 
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przez biegłych. 

Radny A. Pałka zwrócił się z zapytaniem, jakie 

środki były przeznaczone na realizację 

programu w roku 2014. 

Odpowiadając na pytanie Radnego A. Pałki, 

Naczelnik WESS – Pan J. B. Malinowski 

wyjaśnił, że środki na realizację programu w 

roku 2015 są porównywalne ze środkami na rok 

2014, jedynie zwiększeniu ulega kwota  

na Centrum Integracji Społecznej. Corocznie  

na program przeznaczana jest kwota 1.100 tys. – 

1.250 tys. zł. Radny A. Pałka zwrócił się  

z prośbą o podanie w dniu sesji dokładnej 

kwoty z roku 2014. 

Radny D. Kaszuba zwrócił się z zapytaniem,  

o jaką kwotę w marcu zostanie zwiększony 

budżet programu i czy obecne środki 

wystarczyłyby na realizację programu. 

Naczelnik WESS – Pan J. B. Malinowski 

wyjaśnił, że prawdopodobnie będzie to kwota  

ok. 600 tys. zł. Obecny budżet programu nie jest 

wystarczający do realizacji wszystkich działań 

np. środki na funkcjonowanie świetlic 

środowiskowych wystarczą tylko do czerwca. 

Po zwiększeniu o kwotę 600 tys. zł, budżet 

programu będzie wystarczający do realizacji 

wszystkich działań. 

Radny K. Stelmasik zwrócił się z zapytaniem, 

czy działanie dotyczące działalności 

informacyjno – edukacyjnej  obejmuje tylko 

audycje telewizyjne, czy objęte są nim również 

ogłoszenia i działalność wydawnicza. 

Naczelnik WESS – Pan J. B. Malinowski 

poinformował, że na audycje telewizyjnej 

przeznaczona była kwota ok. 40 tys. zł. 

Wyjaśnił również, że do Urzędu Miasta zgłasza 

się wiele podmiotów z ofertą wydawniczą. 

Wydawane materiały przekazywane są  

do gminnych jednostek, na Policję,  

do Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu 

Drogowego. 

Radny A. Pałka zwrócił się z zapytaniem,  

czy obecna kwota – 1.265 tys. zł to środki, które 

są już zapewnione na ten cel.  

Naczelnik WESS – Pan J. B. Malinowski 

potwierdził, że środki w wysokości 1.265 tys. zł 

na pewno zostaną przeznaczone na realizację 

programu. 

Radny A. Pałka stwierdził, że zasadnym byłoby 

przyjęcie budżetu programu w kwocie  
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- Gminnego Programu Przeciw-

działania Narkomanii w Gminie 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2015 – 

2017 (pkt III poz. 3) 

 

 

 

 

1.865 tys. zł i rozdzielenie tej sumy na 

poszczególne zadania, gdyż obecna kwota nie 

odpowiada rocznym potrzebom programu. 

Naczelnik WESS – Pan J. B. Malinowski 

wyjaśnił, że kwota, o którą zostanie 

zwiększony, nie jest dokładnie znana. Co roku 

Wydział Spraw Obywatelskich informuje  

o dokładnej kwocie, o jaką może być 

zwiększony budżet programu. Obecna kwota – 

1.265 tys. zł obejmuje środki na realizację 

programu, bez środków niewykorzystanych. 

Dopiero, kiedy będzie znana dodatkowa suma, 

o którą można zwiększyć budżet programu, 

będzie można dokonać stosownych zmian. 

Procedura ta jest stosowana co roku. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały w sprawie  

Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na 2015 rok 

(projekt uchwały w załączeniu do protokołu) 

 

 

Naczelnik WESS – Pan J. B. Malinowski 

wyjaśnił, że – podobnie, jak to miało miejsce  

w poprzednim  Programie Przeciwdziałania 

Narkomanii – proponowane jest przyjecie 

trzyletniego programu. Opracowanie programu 

zostało poprzedzone Diagnozą Lokalnych 

Zagrożeń Społecznych, przygotowaną przez 

Małopolskie Centrum Profilaktyki z Krakowa. 

Ramowy plan finansowania zadań określonych 

w tym programie zakłada na jego realizację 

kwotę 35 tys. zł. Nadmienił również,  

że w Ostrowcu Świętokrzyskim nie ma 

podmiotów, poza Stowarzyszeniem „Kuźnia”, 

które zgłaszałyby się do realizacji zadań 

wynikających z programu, stad też warsztaty 

przeprowadzane są przez organizacje bądź 

osoby spoza Ostrowca. Brak chętnych związany 

jest z trudnością związaną z uzyskaniem 

uprawnień. Naczelnik WESS –  

Pan J. B. Malinowski poinformował również,  

że do placówek edukacyjnych przekazywane 

były środki, które przez nie były 

wykorzystywane na zakup materiałów, 

organizację spotkań i szkoleń. Działanie to 

uzyskało pozytywną opinię Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, jak 
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również rodziców. 

Przewodniczący Komisji – Pan M. Łata zwrócił 

uwagę, że w ramowym planie finansowania 

programu nie ma ujętych środków dla szkół. 

Naczelnik WESS – Pan J. B. Malinowski 

wyjaśnił, że środki dla szkół  mogą się mieścić 

w poszczególnych zadaniach. Środki mogą być 

przekazywane również z Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. 

Radny A. Pałka zwrócił się z zapytaniem, jak 

się przedstawia w roku 2014 rozchód środków  

z Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii. 

Naczelnik WESS – Pan J. B. Malinowski 

wyjaśnił, że w 2014 r. na realizację programu 

została wydatkowana kwota ok. 50 tys. zł. 

Środki te zostały przeznaczone na szkolenia, 

materiały dydaktyczne oraz zostały przekazane 

do szkół. Naczelnik J. B. Malinowski zwrócił 

również uwagę, że corocznie Radzie Miasta 

przedkładane jest sprawozdanie z realizacji 

Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii. 

Przewodniczący Komisji – Pan M. Łata zwrócił 

się z zapytaniem o działania planowane  

w związku z problemem dopalaczy. 

Naczelnik WESS – Pan J. B. Malinowski 

wyjaśnił, prowadzone są działania profilakty- 

czne, takie jak kampania informacyjna,  

czy konkurs plastyczny. 

Radny A. Pałka zwrócił uwagę, że planowana 

kwota na realizację programu jest niższa  

od kwoty z roku 2014. 

Naczelnik WESS – Pan J. B. Malinowski 

przypomniał, że kwota na realizację programu 

zostanie uzupełniona w marcu. Jeśli 

organizacja, czy stowarzyszenie zgłosi się  

z projektem wpasowującym się w zadania  

w obszarze Gminnego Programu Narkomanii, 

ogłoszony zostanie konkurs na realizację 

danego zadania.  

Przewodniczący Komisji – Pan M. Łata 

stwierdził, że skoro za pieniądze z programu 

zostają przeprowadzone szkolenia nauczycieli, 

zasadnym byłoby sprawdzenie, jak nauczyciele 

wykorzystują wiedzę zdobytą na tych 

szkoleniach do prowadzenia zajęć w szkołach. 

Radny K. Stelmasik zwrócił uwagę, że w celu 

skomasowania działań z zakresu profilaktyki,  
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za środku z programu można by było 

sprowadzić specjalistyczny teatr profilaktyczny 

np. z MONAR-u. 

 

Członkowie Komisji – stosunkiem głosów:  

za – 8, przy 1 głosie wstrzymującym się  

i braku głosów przeciwnych – pozytywnie  

zaopiniowali projekt uchwały w sprawie  

Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski 

na lata 2015 – 2017 (projekt uchwały  

w załączeniu do protokołu) 

 

II. Sprawy różne (m.in. propozycje 

członków Komisji do Planu Pracy 

Komisji Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu RM na 2015 rok) 

 

 

1) Przewodniczący Komisji – Pan M. Łata 

zwrócił się do członków Komisji o składanie 

propozycji do planu Pracy Komisji  

na 2015 rok. 

Radny D. Kaszuba stwierdził, że wszyscy 

członkowie komisji powinni zostać otrzymać 

pracy Komisji w minionej kadencji, aby 

zapoznali się, jak taki plan powinien wyglądać. 

W związku z powyższym zwrócił się z prośbą  

o przekazanie członkom komisji kserokopii 

planów pracy Komisji poprzedniej kadencji  

i powrócenie do tematu planu pracy  

na następnym posiedzeniu. 

 

2) Radny A. Pałka stwierdził, że w planie 

ramowych wydatków gminnych programów 

przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii 

powinna znaleźć się kolumna, w której byłyby 

wpisane wszystkie planowane środki na jego 

realizację, łącznie z kwotą, o którą mają być te 

programy uzupełnione. 

Przewodniczący Komisji – Pan M. Łata 

stwierdził, że skoro kwoty te nie są jeszcze 

dokładnie określone, to – nie mając pewności – 

nie  powinno się jej ujmować w programie  

i przypomniał, że program będzie zmieniany  

w zakresie ramowego planu wydatków. 

  

Na tym posiedzenie zakończono. 

  

Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono. 

Termin następnego posiedzenia: nie ustalono. 

 

Protokołowała:                                    Przewodniczył: 

 

Anna Krakowiak             Przewodniczący Komisji 

                      Mariusz Łata 


